
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

16. Týždeň 

Pondelok 15.4. : 

V pondelok nám začal pracovný týždeň pochmúrnym počasím,ale 

nepršalo a tak som poslal pracovníkov verejno-prospešných prác 

doviezť drevo do kotolne a tam ho aj uložiť. V utorok a v stredu má 

podľa predpovedi počasia pršať a aj sa citeľne ochladiť.  

Hneď ráno som spravil spolu so zamestnankyňami obecného úradu 

poradu ohľadom vecí, ktoré nás čakajú cez týždeň a bolo toho veru 

dosť. Celý deň sme sa venovali projektom obce a poobede som 

prešiel celú obec na bicykli. Mrzí ma, ak som niekoho vtedy nestretol 

a nestihol ho informovať o všetkom, čo sa dialo a bude diať, 

respektíve zodpovedať na všetky otázky.  

 

Utorok 16.4. : 

Utorok bolo škaredé počasie a tak sa práce presunuli do vnútra 

obecného úradu. Chystala sa technika na kosenie a druhá 

pracovníčka pomáhala pri administratívnych prácach.  

Hneď ráno som mal stretnutie s pani doktorkou Niklesovou ohľadom 

jej návrhu na pomoc od rodáka zo Skleného, ktorý chce nejakým 

spôsobom pomôcť starším občanom Skleného, ktorí majú problém 

s financiami. Spôsob, ako by chcel pomôcť nebol presne definovaný 

a ani adresáti tejto pomoci. Pani doktorka navrhovala, aby sa 

pomohlo systémom potravinových balíčkov. Za tento rozhovor som 

veľmi vďačný, lebo pani doktorka má veľmi bohaté skúsenosti 

z pracovného života ako lekár a má skúsenosti s rôznymi diagnózami 

a zdravotnými znevýhodneniami a to aj z osobného života.  

Neskôr som mal konzultáciu ohľadom uskutočnenia školského výletu 

v MŠ a dohodol som sa s pani riaditeľkou, že zvolá rodičovské 



združenie a tam vyjasní svoje postoje a návrhy na výlet. Obec 

samozrejme bude vďačne pomáhať pri organizovaní a komunikáciou 

s prevádzkovateľom autobusového spojenia. Potom som mal 

telefonát so zástupcami Žilinského samosprávneho kraja, kde som sa 

zaujímal o opravu ciest v ich pôsobnosti a tiež o cestu popri cintoríne, 

ktorá je v majetku ŽSK a treba s ňou niečo spraviť. Telefonoval mi 

pracovník, ktorý má na starosti projekčné práce pri plánovaných 

opravách železničného tunela. Mali sme dlhý rozhovor o plánovaných 

prácach a aj harmonogramu prác, veľa som sa dozvedel o tom, čo nás 

bude čakať, keď začne oprava tunela. Celá oprava je naplánovaná, až 

keď budú vysporiadanévšetky pozemky. Celý proces sa začne najskôr 

v roku 2026.  

Neskôr som mal stretnutie s vedúcim Koinionie Ján Krstiteľ Sklené 

pánom Beregim ohľadom umiestnenia stĺpa verejného osvetlenia pri 

kontajneri. Na tomto stretnutí som sa ním dohodol na ich pomoci pri 

organizovaní kultúrno-spoločenských akcií v obci a to najmä po 

materiálnej stránke.  

Telefonoval som aj s vedúcim Správy ciest Žilinského samosprávneho 

kraja a tlmočil som mu požiadavku ohľadom čistenie odtokového 

kanála pri ceste v časti Fínske domky. Som veľmi rád, že aj keď nie 

hneď, ale v blízkej budúcnosti sa kanál pri ceste vyčistí a bude 

fungovať na odtok vody do potoka.  

Poobede som mal telefonát s projektantom  čističky odpadových vôd, 

kde sme si dojednávali detaily ohľadom projektu pre našu obec.  

Posledný telefonát som mal s pani z Ministerstva investícii, kde mi 

oznámila, že v stredu môže prísť na osobnú konzultáciu ohľadom 

projektov pre obec. 

Streda 17.4: 

V stredu sa začala sezóna kosenia trávy a začali sme kosením 

červeného ihriska.  



Hneď ráno som mal stretnutie s pani z Ministerstva investícii 

a regionálneho rozvoja. Prišli s ňou aj dve pani a to z Regionálneho 

cestovného ruchu a Regionálneho rozvoja Dolného Turca. Rozhovoru 

sa v časti zúčastnila aj ekonómka obce. Otvorili sme viaceré témy 

a možnosti, ktoré dávajú európske fondy. Prebrali sme aj možnosti 

spolupráce pre kultúrnu časť a to najmä z histórie výroby skla. Veľmi 

ma prekvapila možnosť využitia umelej inteligencie pri historických 

pamiatkach.  

Poobede sme ešte osadili kompostéry na Červenom ihrisku a jeden 

sme dali na cintorín. V kultúrnom dome sme opravili svetlá na 

núdzovom osvetlení. 

Štvrtok 18.4: 

Pracovníci obce začali s osadzovaním betónových základov v areáli 

školy. Dohodli sme sa s riaditeľkou ZŠ, kde chce mať jednotlivé tabule 

a chlapi vykopali jamy na stĺpiky. Ide o projekt, na ktorý sme dostali 

dotáciu zo Zeleného vzdelávacieho fondu. Jedna pracovníčka išla 

kosiť areál cintorína. Pán Černega skúšal vyčistiť odpadové potrubie 

v škole, lebo už pretekalo. Žiaľ našimi prostriedkami (25 m špeciálnou 

hadicou a vysokotlakovým čističom) sa to nepodarilo prečistiť a preto 

som zavolal na ráno profesionála, s ktorým mám dobré skúsenosti 

a má aj dobré ceny. 

Ráno po administratíve a upresnením polohy spomenutých tabúľ 

v areáli školy som išiel, ako každý rok, na zápis budúcich prváčikov 

v základnej škole. Veľmi ma potešilo ako si to pani učiteľky všetko 

pripravili a zapojili do toho aj žiakov ZŠ. Žiaci si prešli „vstupnou 

bránou“ a ďalej išli po jednotlivých stanovištiach. Viac o zápise sa 

môžete dozvedieť na webovej stránke školy. Cestou zo školy som sa 

zastavil u pani Maruškinovej, ktorá mi volala deň vopred, že mala 

problém ohľadom čistenia cesty pri svojom dome. Vysvetlila mi 

situáciu a zhodli sme sa, že urobila dobre, keď nedovolila očistiť bok 

cesty pri dome lebo by jej zatekalo na pozemok z celej cesty.  



Piatok 19.4: 

V piatok som poslal pracovníkov zabetónovať jamy v škole, ktoré 

vykopali v štvrtok. Pokračovalo aj kosenie cintorína. Podarilo sa 

prečistiť aj upchaté potrubie a našli sa aj nejaké „poklady“. V piatok 

bol aj separovaný zber plastov a znova bolo plastov viac ako dosť. 

Treba ešte dodať, že náš „medzi zber“ sme naložili z viac ako dvoch 

kontajnerov spoza obecného domu. 

V piatok sa pracovalo na odoslaní potrebných doplňujúcich 

podkladov pre získanie nenávratného finančného príspevku na 

obnovu budovy ZŠ a MŠ. Prijal som aj telefonát o tom, že v pondelok 

prídu montážnici montovať nové hliníkové dvere do kultúrneho 

domu. 

 

Na záver by som chcel dodať: 

V sobotu bola na pláne brigáda čistenia obce od odpadkov 

a neporiadku pri príležitosti Dňa Zeme. Žiaľ, kvôli nepriaznivému 

počasiu sa musela v skorých ranných hodinách zrušiť a presunúť na 

nový termín a to 1. mája. Dlho som čakal, že sa počasie umúdri aj keď 

predpovede hovorili jasne, ale nakoniec mali pravdu a pršalo. Mrzí 

ma, že sa to nedalo vedieť skorej, ale do poslednej chvíle som dúfal 

v dobré počasie. Nevadí a dúfam, že prvého mája bude pekné počasie 

a všetci, ktorí majú záujem o to, aby bola naša obec krásna a bez 

odpadkov prídu pomôcť. Rukavice a vrecia na odpadky nám 

bezplatne poskytla marketingová spoločnosť v rámci kampane 

„Barbie upratuje“. Do tejto akcie sa zapojilo viacero samospráv 

a budeme tak spojení pre dobrú vec. 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     22.4.2024 


